
 

 

Protokół nr 21/2016 

 

posiedzenia Komisji Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa Obywateli 

i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej  Inowrocławia, odbytego  

w dniu  12 grudnia 2016 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia  

 

................................................................................................................................ 

 

Przebieg obrad: 

Grzegorz Piński – Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa Obywateli i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej 

Inowrocławia, o godz. 845 otworzył Komisję i po  powitaniu  członków Komisji 

oraz  zaproszonych  gości  stwierdził, że zgodnie z listą obecności,  

w Komisji  uczestniczy 4 radnych, co stanowi kworum pozwalające  

na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2  

do protokółu. 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

2. Sprawy bieżące. 

 

Do porządku obrad nie wniesiono żadnych uwag (za - 4), przystąpiono zatem  

do jego realizacji.  

 

Ad.1. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

 

Aleksandra Dolińska-Hopcia  – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

Pani Naczelnik przedstawiła  projekt uchwały w sprawie upoważnienia 

Prezydenta Miasta Inowrocławia do złożenia wniosku o dofinansowanie  

w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2014-2020, 

konkurs dla działania 2.5. Poprawa jakości środowiska miejskiego  

w ramach Osi Priorytetowej II Ochrona Środowiska, w tym adaptacja do zmian 

klimatu oraz przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pod nazwą „Poprawa 

jakości środowiska poprzez rozwój terenów zielonych w Inowrocławiu”. 

„Zgodnie z wytycznymi regulaminu konkursu jednym z załączników 

wymaganych do wniosku o dofinansowanie jest uchwała rady gminy lub organu 

założycielskiego upoważniająca do złożenia wniosku oraz przyjęcia do realizacji 

przedsięwzięcia. Złożenie wniosku o dofinansowanie do Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w ogłoszonym konkursie  

nr POIS.2.5/3/2016 w Osi priorytetowej II Ochrona środowiska, w tym 

adaptacja do zmian klimatu Działanie 2.5 Poprawa jakości środowiska 
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miejskiego współfinansowane ze środków Funduszu Spójności w ramach 

Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2014-2020 pozwoli 

Gminie Miasto Inowrocław na otrzymanie bezzwrotnej dotacji w wysokości 

85% kosztów przedsięwzięcia na realizację przedsięwzięcia pn. „Poprawa 

jakości środowiska poprzez rozwój terenów zielonych w Inowrocławiu”. 

Zgodnie z art. 7 ust. 1 pkt 1, 10 i 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty należy  

do zadań własnych gminy. 

W szczególności zadania własne obejmują sprawy: 

1) ładu przestrzennego, gospodarki nieruchomościami, ochrony środowiska  

i przyrody oraz gospodarki wodnej; 

2) kultury fizycznej i turystyki, w tym terenów rekreacyjnych i urządzeń 

sportowych; 

3) zieleni gminnej i zadrzewień. 

Do właściwości rady gminy należą - w myśl art. 18 ust. 1 ww. ustawy – 

wszystkie sprawy pozostające w zakresie działania gminy, o ile ustawy nie 

stanowią inaczej. W tej sytuacji wywołanie uchwały jest uzasadnione”.  

Projekt uchwały stanowi on załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Grzegorz Piński: 

Czy mają państwo uwagi, zapytania do projektu uchwały? 

 

Rafał Lewandowski: 

Kiedy możemy oczekiwać, że te środki do nas wpłyną? 

 

Aleksandra Dolińska-Hopcia  – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

Środki na finansowe niezbędne na pokrycie wkładu własnego zostaną 

zabezpieczone w WPF na lata 2016-2028. Do końca lutego 2017 r. nastąpi 

rozstrzygniecie ofert. Na  przełomie kwietnia, maja, będziemy wiedzieć, czy 

dostaniemy środki, czy nie.  Realizacja będzie do jesieni 2017 r., oczywiście 

jeśli będą pieniądze. 

 

Lidia Stolarska: 

Czy mogę liczyć na to, że Osiedle „Stare Miasto” też skorzysta z tych środków, 

a chodzi mi o zieleń i zadrzewienia?  

 

Aleksandra Dolińska-Hopcia  – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju 

Gospodarczego i Funduszy Europejskich: 

Tam nie ma parku, a to dotyczy  tylko takich terenów zielonych. 

 

Grzegorz Piński: 

Nie widzę więcej chętnych do zabrania głosu. 
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Przystępujemy do głosowania. 

 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały  

w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Inowrocławia do złożenia wniosku 

o dofinansowanie w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura  

i Środowisko 2014-2020, konkurs dla działania 2.5. Poprawa jakości środowiska 

miejskiego w ramach Osi Priorytetowej II Ochrona Środowiska, w tym 

adaptacja do zmian klimatu oraz przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pod 

nazwą „Poprawa jakości środowiska poprzez rozwój terenów zielonych  

w Inowrocławiu”.? 

 

Głosowanie:  za  - 4, przeciw – 0, wstrzym. się  - 0. 
 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej: 

Pan Komendant  przedstawił do zaopiniowania projekt uchwały  w sprawie 

przekazania środków finansowych dla Policji.  

„Zgodnie z art. 13 ust. 4a ustawy z dnia 6 kwietnia 1990 r. o Policji rada 

powiatu lub gminy może przekazać, na warunkach określonych w porozumieniu 

zawartym między organem wykonawczym powiatu lub gminy a właściwym 

komendantem powiatowym (miejskim) Policji, środki finansowe stanowiące 

dochody własne powiatu lub gminy, dla Policji z przeznaczeniem na: 

1) rekompensatę pieniężną za czas służby przekraczający normę określoną  

w art. 33 ust. 2; 

2) nagrodę za osiągnięcia w służbie, 

dla policjantów właściwych miejscowo komend powiatowych (miejskich)  

i komisariatów, którzy realizują zadania z zakresu służby prewencyjnej. 

Do  zadań  własnych  gminy  należą – w myśl art. 7 ust. 1 pkt 14 ustawy z dnia  

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – sprawy z zakresu porządku 

publicznego i bezpieczeństwa obywateli. Przyjęcie takiego rozwiązania w latach 

poprzednich w sposób znaczący zmniejszyło zagrożenie przestępczością, 

szczególnie w miejscach publicznych, a tym samym zwiększyło poziom 

bezpieczeństwa mieszkańców. Środki finansowe zostały zabezpieczone  

w budżecie Miasta Inowrocławia na rok 2017”. 

 

Projekt uchwały stanowi on załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Grzegorz Piński: 

Otwieram dyskusję. 
 

Rafał Lewandowski: 

Na ile dodatkowych służb,  patroli policjantów może liczyć Miasto za te środki? 
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Marcin Ratajczak – Komendant Powiatowy Policji w Inowrocławiu: 

1500 służb przez 8 godzin. Jedna służba, to 153 zł. W weekendy tych patroli jest 

więcej niż w dni powszednie. Niewątpliwie, jak już mówił p. Komendant Straży 

Miejskiej, te dodatkowe patrole  w sposób znaczący zmniejszyły zagrożenie 

przestępczością i zwiększyły poziom bezpieczeństwa mieszkańców. 

 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej: 

Chciałbym jeszcze dodać, że p. Komendant Policji zwrócił się z prośbą do 

Prezydenta Miasta o te środki. Prezydent się do tej prośby przychylił i stąd ta 

uchwała.  

 

Grzegorz Piński: 

Dodatkowe patrole, to policjanci chodzą po cywilnemu, czy w mundurach? 

 

Marcin Ratajczak – Komendant Powiatowy Policji w Inowrocławiu: 

Wszystko zależy od tego, czy jest to służba w patrolach oznakowanych, czy 

nieoznakowanych.  

 

Grzegorz Piński: 

Jeśli można prosić, to w parkach lepiej byłoby, gdyby to były patrole 

nieoznakowane. Jak ogólnie wygląda sytuacja w Inowrocławiu, jeżeli chodzi  

o przestępczość? 

 

Marcin Ratajczak – Komendant Powiatowy Policji w Inowrocławiu: 

Jak wskazują  statystyki przestępczość spada i to zarówno w mieście, jak  

i całym powiecie. Zagrożenie na terenie Miasta nie jest zbyt duże. Podam 

państwu tak w skrócie  osiągnięte wyniki dodatkowych patroli w 2016 roku. 

Policjanci przeprowadzili 1954 interwencje, wylegitymowali 7408 osób.  

Za drobniejsze wykroczenia pouczyli 2310 osób, a mandatami ukarali 77.  

Na gorącym uczynku przestępstwa zatrzymanych zostało 39 osób,  

a 36 poszukiwanych wpadło w ręce Policji. Do wytrzeźwienia policjanci 

doprowadzili 133 nietrzeźwych. Poza tym efekty służb to także 1097 kontroli 

pojazdów i 2732 kontrole bagażu. Przy okazji chciałbym podziękować państwu 

za wspieranie naszych działań, za wieloletnia współpracę. 

 

Grzegorz Piński: 

Nie widzę więcej osób chętnych do zabrania głosu 

Przystępujemy do głosowania. 

 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały  

w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji? 

 

Głosowanie:  za  - 4, przeciw – 0, wstrzym. się  - 0. 
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Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

Ad.2. Sprawy bieżące.  

 

Grzegorz Piński: 

Czy w sprawach bieżących mają państwo do przedstawienia jakieś sprawy? 

 

Lidia Stolarska: 

Chciałabym wrócić do sprawy monitoringu w mieście.  Już od dłuższego czasu 

walczę, aby zamontować kamery na terenie Osiedla „Starego Miasta”. Muszę 

przyznać, że byłam zaskoczona sposobem załatwienia sprawy. Konkretnie 

chodzi mi o montaż kamery na budynku Gimnazjum nr 1 im. Św. Wojciecha 

przy ul. Toruńskiej.  Wiem, że były plany na 5 lat, gdzie taka kamera mogłaby 

być zamontowana, ale od tego czasu wiele się zmieniło.  Czy wy to 

aktualizujecie? Lokalizacja, jaką zaproponowała Policja, to jest pusty teren, 

więc po co kamera? Wielokrotnie wskazywaliśmy, że dobra lokalizacja, to 

okolica Ronda Solidarności.  Proszę o ponowną analizę, gdzie ta kamera 

mogłaby być zamontowana, aby obejmowała swoim zasięgiem, jak największy 

teren. 

 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej: 

Są pewne uwarunkowania techniczne. Staramy się, aby prąd do tych urządzeń 

pobierać z budynków będących własnością Miasta.  Drugi aspekt, to oświetlenie 

i drzewa, które ograniczają widoczność.  Jeżeli chodzi o Rondo Solidarności, 

tam był problem z prądem.  Proponowanej lokalizacji nie neguję, ale brak prądu, 

to brak kamery. 

 

Marcin Ratajczak – Komendant Powiatowy Policji w Inowrocławiu: 

Lokalizacja kamery przy Rondzie Solidarności na pewno dałaby nam dużą 

wiedzę na temat tego, co się tam dzieje. 

 

Lidia Stolarska: 

Może Policja mogłaby zgłosić propozycję, gdzie ta kamera miałaby być tam 

ulokowana. Odczuwam brak inicjatywy ze strony Policji, jeśli  chodzi o tę 

kamerę. 

 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej: 

To nie jest tak. Ta kamera nie może być zamontowana tam, gdzie my chcemy. 

Już mówiłem, że jest wiele uwarunkowań. Monitoring, to inwestycja i sprawę 

prowadzi Wydział Inwestycji. To p. Naczelnik Hopcia zwróci się do energetyki 

i sprawdzi, jakie są możliwości zamontowania  w danym miejscu kamery. Na 

pewno chcielibyśmy, aby ta kamera znalazła się w obrębie tego skrzyżowania, 

ale to trzeba najpierw wszystko sprawdzić. 
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Grzegorz Piński: 

Nie widzę więcej osób chętnych do zabrania głosu.  

 

W  związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam posiedzenie 

Komisji. Komisja zakończyła się o godz. 955 . 

 

 

Przewodniczący Komisji 

 

Grzegorz Piński 
 
Protokółowała 

Dorota Trojanowska 


